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Mám-li tu hovořit o filosofickém pohledu na Ježíše, je třeba náležitě upřesnit 
samo postavení otázky a předpoklady legitimity a platnosti tohoto postavení 
otázky. Právě to si filosof nesmí nikdy odpustit. Zároveň bych hned na počátku 
chtěl varovat: filosofický přístup je především určitá myšlenková cesta, a proto 
nesmí být redukován na pouhé výsledky. U filosofů není nejzajímavější to, kam 
ve své myšlení došli (to jsou většinou omyly – dějiny filosofie jsou na prvním 
místě dějinami významných filosofických omylů), nýbrž cesta, po níž šli. 
Nečekejte tedy ode mne nějaké vyznání. Z vašeho hlediska by se muselo nutně 
jevit jako nedostatečné, právě jen laické, pokud by nepotvrzovalo to, co sami už 
předem dobře víte. Úkolem filosofa není potvrzovat nějaké názory, a to ani 
předfilosofické, ani fdilosoficky ovlivněné, nýbrž klást otázky. Je-li filosofie vedle 
své profesionality v něčem také uměním, tak určitě uměním v kladení otázek. 
Kvalitu otázky však nelze posuzovat z toho, jakou eventuelní odpověď dává sám 
ten, kdo se táže, nebo jakou odpověď má na takovou otázku pohotově ten, komu
je otázka adresována. Porozumět otázce znbamená porozumět jí jako otázce, ne 
jako nějaké průběžné, přechodné fázi odpovídání. Připravte se tedy, prosím, na 
to, že celý můj výklad se bude soustřeďovat na otázka, nikoliv na odpovědi. Kde 
se přece jen nějakých „odpovědí“ dočkáte, bude to odůvodněno jen pokusem o 
otevření cest k dalšímu tázání.
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